
 

 

 
Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag den 2. marts 2021 kl. 17.00-19.00 
Mødet afholdes på Teams – invitation fremsendes 

 

Forældrerepræsentanter: 

• Camilla Arent - orlov 

• Filip von Spreckelsen - afbud 

• Jette Hyldal Deichman 

• Louise Krogh  

• Michael Andersen – deltog til kl. 18.30 (til og med pkt. 6) 

• Rasmus Edelberg 

• Sune Wæsel 

Suppleanter: 

• Susanne Nørrelund Munk – indsuppleret fast for Camilla Arent 

• Janne Hansen - fraværende 

 

Elevrepræsentanter: 

• Kamille (9. årgang) – deltog fra kl. 17.30 (pkt. 4 til og med pkt. 6) 

• Liva (7. årgang) – deltog fra kl. 17.45 til og med pkt. 6 

Medarbejderrepræsentanter: 

• Claus Aatoft Klub, Fortet 

• Lasse Skjerlie Gilling, lærergruppen 

Ledelsesrepræsentanter: 

• Jakob Toft 

• Jens Zachariasen 

• Kristian Lohmann 

• Michael Halvorsen – deltog ikke i punkt 4 

 
 
 
 
 



 

 

Tidsplan 
Ca. 

Status 
& Bilag Referat – Del 1 Ansvar 

Navn 
    

 
17.00 

 
Beslutning 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

 
Formand 

 
17.05 

 
Beslutning 

Bilag 

 
2. Godkendelse af referat 

Referatet d. 2. februar 2021 blev godkendt 
 

 
 

Kristian 

 
17.10 

 

 
Drøftelse 

 

 
3. Skolebestyrelsens årsmøde 

Planlægning af årsmøde – drøftelse af survey 
 
Skolebestyrelsen besluttede at årsmødet afvikles på Teams.  
Der afvikles igen en survey, hvor spørgsmålene fra tidligere år 
bør gå igen. Det blev aftalt at Rasmus kommer med oplæg til 
næste skolebestyrelsesmøde. 
Derudover skal der følgende på dagsordenen på årsmødet:  
Status på byggeri og udflytning. 
Planerne for den resterende del af byggeperioden. 
Elevernes trivsel og læring efter corona med fokus på hvordan 
eleverne kommer tilbage til normal hverdag i skolen, herunder 
indhenter evt. læringstab. 
 
Årsmødet afvikles tirsdag d. 18. maj kl. 19.30 på Teams. 

 
Bestyrelsen 

 

 
17.30          

 

 
Drøftelse 

 

 
4. Byggeri/ genhusning  

Skolebestyrelsens henvendelse til Undervisningsudvalget i 
forhold til budget samt opstart af skolegårds- og flexareal. 
 
Der blev afholdt byggemøde i uge 8. Ifølge forvaltningen går alt 
godt og byggeriet vurderes at stå færdigt medio juli.  
Skolebestyrelsen har henvendt sig til Undervisningsudvalget 
med henblik på at få etableret flex arel, klimasikring samt 
opgraderet skolegården i forlængelse af bygeprojektet. 
Henvendelsen behandles politisk i dag. 
Der er indikationer på at midlerne som allerede er afsat kan 
fremrykkes, men der er sandsynligvis ikke midler nok til en fuld 
opgradering. Skolebestyrelsen anbefaler en helhedsplan, hvor 
man etablerer så gode udearealer som muligt for pengene, 
men hvor nogle udvalgte projekter etableres senere når der er 
midler til det. 
Der etableres en arbejdsgruppe som skal arbejde med 
helhedsplanen. Sune fik mandat til at afklare det videre forløb 
med skolens ledelse og med medarbejderinddragelse. 
 

 
Sune/Jens 

 

     
   17.50 

 

 
Status 

 
5. Princip for undervisningens organisering, teamdannelse og 

lærerkontinuitet samt undervisningsdifferentiering 
Louise har indhentet input fra Skole og Forældre vedr. et 
oplæg til et princip for lærerkontinuitet, som der arbejdes 
videre med i arbejdsgruppen. På kommende 

 
Arbejdsgruppen  

 



 

 

skolebestyrelsesmøde fremlægges et første udkast til hvordan 
der kan tages hensyn til lærerkontinuitet – enten i de 
nuværende principper eller som et særskilt princip. 
Princippet vedrørende undervisningsdifferentiering arbejdes 
der videre med i arbejdsgruppen.  
Det anbefales at der søges om oplæg udefra for input og det 
forventes at punktet bør drøftes yderligere på 
skolebestyrelsesmødet i maj. 
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Orientering 

 
 
 
 

    
 
 
    
 

                        

 
6. Meddelelser  

 
Elevrepræsentanter 
Intet nyt. 
 
Medarbejderrepræsentanter:   

• Lærerrepræsentant: 
Der er kommet en afklaring på sommerens prøver 
for 9. klasse, hvilket har været en lettelse. 
Det er glædeligt at lærerne nu må ses med små 
grupper af elever for at arbejde med trivslen. 
Fagfordelingen for kommende skoleår er skudt i 
gang. 
Den lokale arbejdstidsaftale for lærerne på 
Frederiksberg er vedtaget og der skal i den 
forbindelse laves en lokal skoleplan på Ny 
Hollænderskolen. 
 

• Pædagog Fortet:  
4. klasserne er nu tilbage på Fortet efter skoletid 
og de benytter tiden/tilbuddet fuldt ud. De er 
glade for at kunne være sammen med deres 
venner. 
I nødpasningen kommer der mange børn (26) som 
har brug for voksenkontakt. Børnene deltager i 
undervisningen på Teams og pædagogerne 
understøtter undervisningen gennem tæt kontakt 
med lærerne.   

 
Fortets ledelse: Nødpasning 
Der kommer en del børn i nødpasningen på Klubben. Fra på  
torsdag er der 29 elever tilmeldt.  
Fra d. 1. maj skal der starte nye børn på klubben (kommende 4.  
klasser) og Fortet har inviteret hver klasse på Fortet en aften i  
løbet af marts for at vise dem Klubben. I kommende skoleår er  
der kun tre årgange. 
Lige nu er der ikke en stigning i udmeldelser af Klubben. 
 
SFO ledelse: Nødpasning 
Alle børn er tilbage i SFO igen, hvilket er en fornøjelse. Lige nu  
er fritid og skole opdelt, således at lærerne har eleverne i  
undervisningsdelen og pædagogerne har eleverne i  
fritidsdelen. Det er organiseret så eleverne ikke møder mange  

 
 
 

Kamille 
 
 
 

Lasse 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Claus 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Michael 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jakob 
 
 
 
 
 



 

 

forskellige voksne hver dag. 
 

I påsken holdes der åbent i SFO på Ny Hollænderskolen, hvor  
der også skal tilbydes pasning for elever fra andre skoler i  
kommunen. 
1. maj skal der starte nye skolestartere på SFO og der arbejdes  
på gode introduktionsmuligheder. 
 
Skolens ledelse:   
Der er afsat centrale midler målrettet indsatser for at indhente  
evt. læringstab grundet nedlukningen under covid-19.  
 
Der er positive tilbagemeldinger vedrørende den nuværende  
organisering af undervisningen under genåbningen for 0.-4.  
årg., hvor der i et stort omfang er to lærere i klassen. 
 
Det tyder på at der skal placeres et tilbud om mellemformer på  
specialområdet på NH. 
 
Planlægningen af kommende skoleår er i gang og de  
dertilhørende opgaver er igangsat.  
 
Kommunalbestyrelsen inviterer til workshop d. 18. marts kl.  
16-18 på Teams vedrørende Vision2030 for folkeskolerne på  
Frederiksberg. Der er udsendt invitation til skolebestyrelsen,  
hvor det fremgår hvordan man tilmelder sig. 
 
Formanden/medlemmer: 

       Udpegning af deltagere i forældrekredsen af temadrøftelse om  
       Fremtidens skole 2030 – virtuelt temamøde marts/april 

Jette, Michael og Louise deltager fra skolebestyrelsen. 
 
Der er formandsrådsmøde d. 10. marts. Fra Ny 
Hollænderskolen deltager Michael Andersen. 
                                       
Louise spørger til skolens indsats for børn der har behov for 
supplerende indsats under genåbningen.  
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Best. 
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18.20 
 

 
Orientering 
 

 
7. Elevtal og tildelt økonomi på kommende 8. årgang kan give 

anledning til en eventuel sammenlægning fra 5 klasser til 4 
klasser. 
Jens orienterede om, at elevtallet på nuværende 7. årg. er faldet, 
således at der kun tildeles økonomi til 4 klasser. Der er lige nu 94 
elever på 7. årg. fordelt med 60 drenge og 34 piger. 
Kønsfordelingen er meget ulige i de fem klasser. 
Såfremt klasser ikke lægges sammen i 7. klasse vil det ikke 
længere være muligt, da der er truffet politisk beslutning om at 
man ikke må sammenlægge klasser når de kommer op i 8./9. 
klasse.  
Lærerteamet på 7. årg. er blevet taget med på råd omkring deres 
syn på en evt. sammenlægning og de forholder sig positive til en 
sammenlægning såfremt det besluttes. 
Derefter blev der stillet spørgsmål til årsag, proces mm. 
 
Skolebestyrelsen ønsker et skriftligt oplæg fra ledelsen hvor 
argumenter, processen mm. beskrives så det står klart hvorfor vi 
gør vi det – konkret, hvorfor er det fagligt forsvarligt, hvilke 
trivsels-implikationer der er - og hvordan der vil blive taget hånd 
om dem samt hvordan eleverne foreslås inddraget. 
 
Oplægget sættes på dagsordenen på kommende – eller 
ekstraordinært – skolebestyrelsesmøde, foreløbig fastlagt til 16. 
marts kl. 17. Oplægget sendes på skrift til skolebestyrelsen før 
mødet. 

 
Ledelsen 

 

 
18.45 

 
Beslutning 

 
8. Kommunikation fra mødet samt punkter til dagsorden for 

kommende møder 
Jette laver et udkast til nyhedsbrev fra skolebestyrelsen. 
Supplerende undervisning under genåbning/konsekvenser herfor. 
Årsmøde 
Status på Covid-19 
Timefordelingsplan for skoleåret 2021-22 
Procesplan for fagfordeling for skoleåret 2021-22 

 
Alle 

 

 
19.00 

 
Orientering 

 
9. Eventuelt 

Susanne er optaget af skolens holdning til 9. klasses 
afgangsprøver og karakterer for at sikre at elevernes motivation 
opretholdes i deres sidste tid i Folkeskolen. 
Lasse påpeger at 9. klasse skal til prøver i enkelte fag. 
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Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2020/2021 
 
Tirsdag d. 18. august 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. september 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 6. oktober 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 3. november 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. december 2020 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 12. januar 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 2. februar 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 2. marts 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 13. april 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 4. maj 2021 kl. 17.00-20.00 
Tirsdag d. 1. juni 2021 kl. 17.00-20.00  

 
 
Styrelsesvedtægt for Frederiksberg Kommunes skolevæsen  
 
https://www.frederiksberg.dk/sites/default/files/2020-
02/Styrelsesvedtaegt_Frederiksberg_Kommunes_skolevaesen_2019.pdf 
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